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Z A P I S N I K 

sa 26. sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu 

Skupštine Crne Gore 

održane 22. jula i 17. septembra  2014. godine 

 

 

     Sjednica je počela u 15 sati i 10 minuta. 

 Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Milutin Simović, Obrad Mišo Stanišić, Radivoje 

Nikčević, Luiđ Ljubo Škrelja, Borislav Banović, Andrija Mandić, Predrag Bulatović, Nebojša Medojević, 

Snežana Jonica, Velizar Kaluđerović, Darko Pajović i savjetnik u Odboru Slaviša Šćekić.  

 

 Sjednici su, po pozivu, prisustvovali ministar unutrašnjih poslova mr Raško Konjević, direktor 

Uprave policije Slavko Stojanović, sekretar Ministarstva unutrašnjih poslova Dragan Pejanović, generalni 

direktor Direktorata za vanredne situacije Mirsad Mulić i načelnik Direkcije za civilnu zaštitu i 

humanitarnu pomoć u Direktoratu Ljuban Tmušić. 

 

 Saglasno ranije podnijetom zahtjevu, sjedinici su prisustvovali predstavnici Instituta »Alternativa« 

Dina Bajramspahić i predstavnica Centra za demokratiju i ljudska prava Danijela Vujošević. 

 

 Prije prelaska na utvrđivanje dnevnog reda, predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić podsjetio je na 

dostavljeni predlog poslanika Darka Pajovića za proširenje dnevnog reda temom „Utvrđivanje 

odgovornosti nadležnih zbog izostanka pozivnice za članstvo Crne Gore u NATO“. 

 

 Član Odbora Darko Pajović je ukazao da inicijativa za proširenje dnevnog reda ima za cilj diskusiju 

o temeljima razloga za izostanak poziva Crnoj Gori za članstvo u NATO, istakavši da Pozitivna Crna Gora 

navedeno cijeni lošim po našu državu. Dalje je naglasio da bi predložena tema trebalo da bude razmotrena 

na posebnoj sjednici, kako bi istoj prisustvovali i predstavnici nadležnih državnih institucija. Poslanik 

Pajović je ocijenio da uslijed izostanka reformi i političke volje nije došlo do poziva za članstvo u Alijansi, 

te da izbjegavanje sprovođenja potrebnih aktivnosti nije dobra osnova za naredni period, u kome su nade i 

očekivanja onih koji se zalažu za evroatlantske integracije veoma velike. 

 

 Poslanik Obrad Mišo Stanišić istakao je da je inicijativa poslanika Pajovića podnijeta u skladu sa 

Poslovnikom ali i da nema potrebe za zakazivanjem posebne sjednice na datu temu, imajući u vidu njen 

kontekst, kao i činjenicu da je Odbor u fazi razmatranja godišnjih izvještaja o radu Ministarstva unutrašnjih 

poslova, Ministarstva odbrane i Vojske Crne Gore, te Agencije za nacionalnu bezbjednost, pri čemu se 

otvara prilika za razjašnjenje svih eventualnih nedoumica ovim povodom. Takođe je naglasio da je svim 

dobronamjernim ljudima jasan razlog što pitanje proširenja NATO nije bilo na dnevnom redu samita u 

Velsu i podsjetio da je Crna Gora ispunila sve postavljene obaveze na evroatlantskom putu. Takođe, 

apostrofirao je da se Demokratska partija socijalista iskreno zalaže za članstvo Crne Gore u NATO i 

Evropskoj uniji. 

 

 Članica Odbora Snežana Jonica je ukazala da Socijalistička narodna partija nema jednak 

senzibilitet prema predloženoj temi u odnosu na partiju poslanika Pajovića, te da zbog eksplicitno 

izraženog stava protiv članstva u NATO savezu neće podržati podnijetu inicijativu. 

 

 Poslanik Nebojša Medojević je istakao da se podnijeta incijativa odnosi na vođenje rasprave o 

strateškoj orijentaciji Vlade Crne Gore, podsjetivši da su u Izvještaju Ministarstva unutrašnjih poslova za 
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2013. godinu sadržane informacije o učešću ove institucije u izradi Godišnjeg nacionalnog programa, kao i 

konstatacije koje se odnose na nezadovoljstvo postignutim u određenim sferama. Saglasno navedenom, 

ocijenio je potrebnim da se na sjednici Odbora vodi rasprava o izostanku poziva za članstvo u NATO, 

cijeneći da se isto odnosi na nesprovođenje reformi u sektoru bezbjednosti, loše rezultate u borbi protiv 

organizovanog kriminala i korupcije, nedovoljnu podršku javnog mnjenja, te na probleme u oblasti 

vladavine prava, zatim napada na medije i civilni sektor. Izostanak rasprave na sjednici ovog radnog tijela, 

ukazao je, predstavlja lošu poruku i za NATO savez.  

  

 Član Odbora Predrag Bulatović je u svom izlaganju podsjetio na doprinos opozicionih partija u 

postizanju konsenzusa po važnim pitanjima u procesu evropskih integracija, ukazao da se dešavanja nakon 

održavanja lokalnih izbora u pojedinim opštinama graniče sa ugrožavanjem ustavnog poretka, te naglasio 

da predložena tema, uprkos tome što lično ne podržava evroatlantski put Crne Gore, treba da bude 

prihvaćena kao tačka dnevnog reda na sjednici Odbora za bezbjednost i odbranu. Dalje je naglasio da 

pozitivnim cijeni dešavanja u Velsu sa političkog aspekta, ali da u svojstvu građanina dijeli zabrinutost, 

ukazavši na postojanje kriterijuma potrebnih za članstvo jedne države u NATO savezu. Poslanik Bulatović 

je istakao da je do izostanka poziva došlo uslijed kašnjenja ili neizvršavanja obaveza predviđenih najprije 

akcionim planovima za pregovaračka poglavlja 23 i 24, te ocijenio važnim da se na sjednici Odbora vodi 

rasprava o predloženom pitanju. 

 

 Poslanik Milutin Simović je ocijenio pozitivnom činjenicu da je Crna Gora od svih država 

kandidata, zavrijedila posebnu pažnju i odluku da joj poziv za članstvo u Alijansi bude upućen prije 

održavanja narednog samita, a najkasnije do kraja 2015. godine. Takođe, naglasio je da se stiče utisak o 

većem konsenzusu po pitanju članstva naše države u NATO na domaćoj političkoj sceni, te da se širi front 

političkih subjekata koji razumiju značaj Alijanse za bezbjednost Crne Gore. Pored navedenog, poslanik 

Simović je istakao da se proces evroatlantskih integracija upravo sprovodi u svrhu dobrobiti građana, 

najprije sa aspekta bezbjednosti, a u cilju dostizanja povoljnijeg ambijenta za razvoj ekonomije, te 

kvalitetnijeg životnog standarda. 

 

 Član Odbora Borislav Banović je istakao da predložena tema ima širi politički značaj, te da je 

pitanje evroatlantskih integracija i ranije trebalo da bude posebna tema na sjednici Odbora za bezbjednost i 

odbranu. S tim u vezi, iskazao je podršku da se sa predstavnicima nadležnih državnih institucija održi 

rasprava na navedenu temu, imajući u vidu da proces evroatlantskih integracija nije okončan. Poslanik 

Banović je, dalje, ocijenio da bi navedena rasprava doprinijela boljem razumijevanju samog puta ali i 

definisanju pitanja u kojima bi Odbor i Skupština mogli konkretnije doprinijeti, naročito u pogledu 

sprovođenja nadzorne funkcije. Takođe, istakao je da predloženu inicijativu treba preformulisati na način 

da se prvo održi rasprava, a potom govori o eventualnom utvrđivanju odgovornosti. 

 

 Poslanik Andrija Mandić je iskazao podršku podnijetoj inicijativi iako baštini različit stav ovim 

povodom, ističući da u strukturama Vlade ima onih koji svojim djelovanjem ne doprinose putu Crne Gore u 

NATO, iako se u javnosti takvima izdaju, i naglasio da navedena lica treba pohvaliti imajući u vidu da 

dijele većinski stav crnogorskog javnog mnjenja koje se protivi članstvu Crne Gore u Alijansi. Pored 

navedenog, poslanik Mandić je predložio da se dnevni red proširi i tačkom „Izbor zamjenika predsjednika 

Odbora“. 

 

 Član Odbora Darko Pajović je istakao da prihvata predlog poslanika Banovića u pogledu 

modifikacije u formulisanju teme o kojoj bi se vodila rasprava, kako bi se definisali razlozi izostanka 

poziva u NATO, naglasivši da Pozitivna Crna Gora želi da se, u konkretnom slučaju, esecijalno razmotri 

navedeno pitanje, te da se rasprava o datoj temi vodi na posebnoj sjednici Odbora. S tim u vezi, podsjetio je 

da reforme u oblasti vladavine prava predstavljaju preduslov integracionih procesa, te iskazao 

zainteresovanost za ono što nadležni državni organi nisu ostvarili na evroatlantskom putu, kako bi se 
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definisao problem i krenulo u njegovo prevazilaženje sa posebnim osvrtom na oblasti reforme 

bezbjednosnog sektora, vladavinu prava, kao i borbu protiv organizovanog kriminala. Poslanik Pajović je, u 

nastavku, izrazio zabrinutost smanjenjem fronta podrške evroatlantskim integracijama, istakavši da iste 

imaju veliku važnost sa političkog, društvenog i državnog aspekta. 

 

 Predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić je istakao važnost procesa evroatlantskih integracija, koji 

je visoko pozicioniran na listi prioriteta političkih partija, cijeneći da navedeno pitanje zavređuje pažnju 

Odbora za bezbjednost i odbranu. S tim u vezi, ukazao je da su evroatlantske integracije proces, te da je na 

ovom planu postignut značajan napredak u proteklih nekoliko godina. Takođe, pozitivnim je ocijenio dato 

priznanje Crnoj Gori kroz šansu da postane članica NATO prije narednog samita, ističući da navedeno 

predstavlja podstrek za dalje reforme. U nastavku, predsjednik Odbora je ocijenio važnim da se na sjednici 

Odbora vodi rasprava o procesu NATO integracija ali ne u kontekstu apriori postavljene odgovornosti. 

Ponovio je da se kroz razmatranje godišnjih izvještaja o radu Ministarstva unutrašnjih poslova i Uprave 

policije, Ministarstva odbrane i Vojske Crne Gore mogu otvoriti pitanja koja su u fokusu evroatlantskih 

integracija, te da se u narednom periodu može postići dogovor o konkretnoj temi, kako bi se rasprava o 

ovom pitanju nastavila. 

 Poslanik Darko Pajović ponovio je saglasnost za preformulaciju teme na način da se rasprava vodi 

o razlozima i odgovornosti za izostanak poziva Crnoj Gori za članstvo u NATO uz prisustvo predstavnika 

nadležnih državnih institucija u navedenom procesu. Dalje je ocijenio da neupućivanje poziva predstavlja 

veliki neuspjeh, da isti nije moguće dobiti do narednog samita, te da bi na sjednici Odbora, ukoliko postoji 

politička volja trebalo razgovarati  o ovom pitanju. 

 

 U kontekstu sprovedene rasprave, predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić je predložio da se 

razmotri tema pod nazivom „Analiza aktivnosti nadležnih institucija u procesu evroatlantskih integracija“, 

cijeneći da će se na ovaj način otvoriti sva relevantna pitanja od interesa za članove Odbora i ukupnu 

javnost, nakon čega je poslanik Pajović ponovio stav da ostaje pri iznijetom modifikovanom predlogu, kao 

i razlozima za isti. 

 

 Poslanik Obrad Mišo Stanišić je apostrofirao da se prije rasprave o određenom pitanju ne može 

utvrđivati odgovornost nadležnih, te da je globalna politika uslovila da tema proširenja ne bude dio agende 

samita NATO u Velsu.  

 

 Član Odbora Milutin Simović ocijenio je da je Crna Gora od četiri države aspiranta zavrijedila 

posebnu pažnju i odluku na ministarskom sastanku, te da će poziv uslijediti prije narednog samita. S tim u 

vezi istakao je da, uvažavajući napredak ostvaren u protekle četiri godine, tema o kojoj Odbor treba da 

raspravlja jeste utvrđivanje doprinosa nadležnih državnih institucija putu Crne Gore u NATO. 

 

 Poslanik Luiđ Ljubo Škrelja je ocijenio da podnešena inicijativa nije u nadležnosti Odbora za 

bezbjednost i odbranu, imajući u vidu da isti ne može da utvrđuje odgovornost nadležnih državnih organa. 

 

 Član Odbora Darko Pajović je istakao da termin „odgovornost“ može biti zamijenjen terminom 

„razlozi“ , te da tema bude - Utvrđivanje razloga nadležnih zbog izostanka pozivnice za članstvo u NATO. 

Dalje je naglasio da bi navedenu temu trebalo razmotriti uz prisustvo predstavnika nadležnih državnih 

organa, početkom septembra mjeseca ili saglasno dogovoru. 

 

 Predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić apostrofirao je da ne treba prejudicirati odgovornost već 

kroz raspravu izvršiti analizu, a potom kroz zaključke iskazati stav o pozitivnim ili negativnim aspektima 

rada nadležnih državnih institucija u procesu evroatlantskih integracija. 

 



 4 

  Član Odbora Radivoje Nikčević je ocijenio da ni predlog za proširenje dnevnog reda, ni 

obrazloženje ne sadrže dovoljno elemenata za podršku. Takođe je istakao da ranije od predlagača nije bilo 

inicijative da proces evroatlantskih integracija bude tema sjednica Odbora za bezbjednost i odbranu. S tim u 

vezi, saglasio se da o navedenom pitanju treba razgovarati, podsjetivši da se o datom pitanju može 

raspravljati prilikom razmatranja godišnjih izvještaja organa i institucija u sektoru bezbjednosti i odbrane 

na već zakazanim sjednicama ovog radnog tijela.  

 

Poslanik Predrag Bulatović predložio je da se postigne dogovor i isti verifikuje na narednoj 

sjednici, kako bi se ova tema razmotrila u septembru tekuće godine. 

 

 Član Odbora Borislav Banović je ponovio podršku predlogu da se na sjednici Odbora vodi rasprava 

o razlozima neupućivanja poziva za članstvo u NATO, ističući važnost da se o navedenoj temi posebno 

raspravlja, te pozivajući da se iznađe kompromis u pogledu dva iznijeta predloga. 

 

 Nakon sprovedene rasprave, predlog za proširenje dnevnog reda poslanika Darka Pajovića nije 

dobio potrebnu većinu („za“ je glasalo pet poslanika- Predrag Bulatović, Andrija Mandić, Nebojša 

Medojević, Darko Pajović i Borislav Banović, dok je protiv bilo pet poslanika- Mevludin Nuhodžić, 

Milutin Simović, Obrad Mišo Stanišić, Radivoje Nikčević i Luiđ Ljubo Škrelja. 

 

 Nakon navedenog izjašnjavanja, ni predlog koji se odnosi na razmatranje teme „Analiza aktivnosti 

nadležnih državnih institucija u procesu NATO integracija“ nije dobio potrebnu većinu. Šest poslanika je 

podržalo navedeni predlog- Mevludin Nuhodžić, Milutin Simović, Obrad Mišo Stanišić, Radivoje 

Nikčević, Luiđ Ljubo Škrelja i Borislav Banović, protiv je glasalo pet poslanika- Andrija Mandić, Predrag 

Bulatović, Nebojša Medojević, Darko Pajović i Snežana Jonica, dok je poslanik Velizar Kaluđerović bio 

uzdržan. 

  

Poslanik Andrija Mandić je odustao od predloga za proširenje dnevnog reda uslijed potrebe za 

dodatnim konsultacijama sa kolegama. 

 

Nakon uvodnih obrazloženja za sjednicu je jednoglasno utvrđen sljedeći  

 

        D N E V N I  R E D: 

 

1. IZVJEŠTAJ O RADU MINISTARSTVA UNUTRAŠNJIH POSLOVA ZA 2013. GODINU 

2. IZVJEŠTAJ O STANJU SISTEMA ZAŠTITE I SPAŠAVANJA U CRNOJ GORI U 2013. 

GODINI 

3. TEKUĆA PITANJA 

 

Prije prelaska na raspravu po tačkama dnevnog reda, predsjednik Odbora je podsjetio na član 6 stav 

2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane kojim je propisano da su sjednice 

Odbora po pravilu zatvorene za javnost, a mogu biti i otvorene, odlukom većine prisutnih članova Odbora, 

u skladu sa zakonom, nakon čega su članovi Odbora jednoglasno donijeli odluku da 26. sjednica bude 

otvorena za javnost. 

 

 Predsjednik Nuhodžić je podsjetio i na dogovor sa prve sjednice Odbora u pogledu audio snimka 

toka sjednice, koji predlog je jednoglasno podržan. 
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 Takođe, članovi Odbora su postigli dogovor o daljoj dinamici rada u pogledu razmatranja godišnjih 

izvještaja, dostavljenih u skladu sa odredbama Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i 

odbrane. 

 

Prva tačka dnevnog reda: IZVJEŠTAJ O RADU MINISTARSTVA UNUTRAŠNJIH POSLOVA ZA 

2013. GODINU 

 U raspravi su učestvovali: Nebojša Medojević, Velizar Kaluđerović, Predrag Bulatović, Snežana 

Jonica, Obrad Mišo Stanišić, Andrija Mandić i Mevludin Nuhodžić. 

 Poslanik Nebojša Medojević istakao je da se nadležnost Odbora za bezbjednost i odbranu ne odnosi 

na upravne poslove Ministarstva unutrašnjih poslova, te ukazao na postojanje nekoliko ključnih 

bezbjednosnih izazova prepoznatih i u ocjenama Evropske komisije, kao i NATO saveza, a koji se odnose 

na samu reformu službi bezbjednosti. S tim u vezi, poslanik Medojević se interesovao za učinjeno u oblasti 

borbe protiv korupcije u policiji, te realizovano od strane Odjeljenja za unutrašnju kontrolu policije na 

ovom planu. Dalje je ukazao na to da Odboru nije dostavljena izrađena Procjena opasnosti od teškog i 

organizovanog kriminala (SOCTA), te istakao da bi o sadržaju navedenog trebalo razgovarati na sjednici 

ovog radnog tijela. U nastavku je, između ostalog, naglasio da jednim od bezbjednosnih problema i rizika 

cijeni i stabilnost finansijskog sistema, ukazavši da je oko 520 miliona eura nestalo iz bankarskog sektora, 

interesujući se za postupanje policije ovim povodom. Takođe je ocijenio da u Crnoj Gori nema krivičnih 

postupaka za distribuciju narkotika i transnacionalni organizovani kriminal, te izrazio interesovanje da li 

postoji političko pokroviteljstvo nad švercom cigareta u našoj državi. Poslanik Medojević je, dalje, 

podsjetio da se Ministarstvu obratio zvaničnim dopisom i zahtjevom za zabranu rada Demokratskoj partiji 

socijalista sa obrazloženjem da se radi o organizovanoj strukturi koja sistemski, u dužem roku, krši Ustav i 

zloupotrebljava državne institucije, te zatražio odgovor ovim povodom. 

 Član Odbora Velizar Kaluđerović se interesovao šta je Ministarstvo unutrašnjih poslova preduzelo 

po pitanju pokretanja postupka za utvrđivanje odgovornosti onih koji su zaključili ugovor za kupovinu 

kampa na Zlatici, podsjetivši na razliku u prodajnoj i kupovnoj cijeni, te na nastale posljedice u konkretnom 

slučaju. Takođe se interesovao za preduzete mjere za utvrđivanje odgovornosti lica u pogledu prodaje 

lokacije ispod tzv. Limenke, ocijenivši da je lošom procjenom prouzrokovana šteta po budžet Crne Gore, 

kao i za učinjeno u pogledu utvrđivanja odgovornosti povodom održanog sastanka u kampu na Zlatici, koji 

je organizovao savjetnik Predsjednika za odbranu i bezbjednost u novembru 2013. godine, a za koji cijeni 

da je bio u potpunosti u funkciji podrške Demokratskoj partiji socijalista za lokalne izbore u opštini 

Mojkovac. Poslanik Kaluđerović se u nastavku osvrnuo na sprovedene radnje i postupak rasvjetljavanja 

ubistva glavnog i odgovornog urednika dnevne novine »Dan« Duška Jovanovića, aktuelizaciju službene 

zabilješke sačinjene  prije deset godina i izrazio interesovanje da li je vođen postupak za rasvjetljavanje 

okolnosti u konkretnom slučaju. Pored navedenog, zatražio je pojašnjenje koje su političke partije izbrisane 

iz registra u izvještajnom periodu. 

 Poslanik Predrag Bulatović se, u svom izlaganju, interesovao za novine u funkcionisanju 

Ministarstva unutrašnjih poslova i Uprave policije, nakon sprovedene reorganizacije, proistekle na osnovu 

donošenja Zakona o unutrašnjim poslovima. Dalje je istakao da poslanici Demokratskog fronta nisu 

zadovoljni sprovedenim aktivnostima Vlade Crne Gore u pogledu realizacije akcionih planova za 

pregovaračka poglavlja 23 i 24, te iznio stav da se pored kašnjenja u ispunjavanju predviđenog da 

primijetiti nedostatak političke volje za postizanje rezultata u oblasti borbe protiv organizovanog kriminala 

i korupcije, za šta nadležnost imaju Ministarstvo unutrašnjih poslova i Uprava policije. U nastavku je 

istakao da u Odjeljenju za posebne provjere postoji osnov za neovlašćeno prisluškivanje i praćenje 

opozicionih političara, novinara i nevladinog sektora koji ne podržava politiku vladajuće većine. Poslanik 

Bulatović se osvrnuo i na implementaciju Strategije reforme javne uprave u Crnoj Gori, sa posebnim 

skcentom na izradu planova integriteta, te izrazio interesovanje za podatke koliko je opština dostavilo 

potrebne izvještaje ovim povodom. Takođe je podsjetio na presude Upravnog suda u pogledu izdate 

zabrane boravka za određena sveštena lica u Crnoj Gori i zatražio stav Ministarstva po pitanju 

funkcionisanja lokalne samouprave u opštini Kolašin, imajući u vidu da Skupština opštine nije 

konstituisana. Poslanik Bulatović se interesovao i za ostvarene rezultate na planu elektronske identifikacije 

birača.   

 Poslanica Snežana Jonica je, podsjetivši na dopune Zakona o unutrašnjim poslovima u pogledu 

obaveze vođenja imovinskih kartona policijskih službenika, izrazila interesovanje za pojašnjenje efekata 
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navedenog, odnosno rezultata i zaključaka do kojih se došlo nakon sprovedenih analiza u konkretnom 

slučaju. U nastavku se osvrnula na porast izvršenih krivičnih djela krađa, teška krađa, razbojništvo u 

odnosu na prethodni izvještajni period i zatražila informaciju koje su mjere preduzete ovim povodom. 

Poslanica Jonica se, takođe, osvrnula na povećanu štetu kao posljedicu privrednog kriminaliteta u odnosu 

na prethodni izvještajni period i iskazala interesovanje za pojašnjenje koje su pojave u pitanju, na koje se 

slučajeve odnose, šta je učinjeno i kakva je procjena po navedenom za naredni period. Poslanica se, dalje, 

osvrnula i na sadržano u Izvještaju u pogledu ukidanja 31 prvostepenog rješenja Uprave policije o 

zasnivanju radnog odnosa na neodređeno vrijeme i raspoređivanju na druga radna mjesta uslijed 

neusklađenosti sa Zakonom o unutrašnjim poslovima i zatražila dodatne informacije ovim povodom. 

 Član Odbora Obrad Mišo Stanišić je istakao da dijeli stav kolega da u narednom godišnjem 

izvještaju, koje Ministarstvo unutrašnjih poslova dostavlja Odboru saglasno odredbama Zakona o 

parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, ne treba da bude sadržan dio koji se odnosi na 

upravne poslove. Dalje je istakao da je Izvještaj za 2013. godinu urađen sistematično i pregledno, te da nisu 

zaobiđene ni negativne pojave kao što je porast djela privrednog kriminaliteta. U nastavku, poslanik 

Stanišić je ocijenio kvalitetnim rad saobraćajne policije, čemu u prilog govori i činjenica da je broj 

saobraćajnih nesreća smanjen za 35% u odnosu na prethodni izvještajni period. Takođe, osvrnuo se na 

ocjene da je rezultate u oblasti privrednog kriminaliteta, a posebno na sprečavanju i otrkivanju koruptivnih 

krivičnih djela, neophodno poboljšati i u tekućoj godini izvršiti reorganizaciju, definisati jasne nadležnosti i 

centralizaciju linije rada, te zatražio informacije o učinjenom na datom planu. Pored navedenog, poslanik 

Stanišić je istakao da treba podržati aktivnosti Ministarstva na planu borbe protiv organizovanog kriminala 

i korupcije, kao i u pogledu rasvjetljavanja napada na novinare i imovinu medija, cijeneći da na navedenom 

putu treba istrajati. 

 Poslanik Andrija Mandić se osvrnuo na rad Odjeljenja za unutrašnju kontrolu policije i zatražio 

ocjenu ministra u odnosu na aktuelno stanje u ovoj oblasti sa posebnim osvrtom na pitanje imovine 

policijskih službenika, kao i na slučajeve u kojima su prekoračena ovlašćenja. Takođe, konstatovao je da je 

problem korupcije zahvatio čitavo društvo, te da se očekivalo da će rezultati u suzbijanju ove pošasti biti 

jasniji, upečatljiviji i više prepoznati u javnosti. S tim u vezi, ocijenio je da je u datoj oblasti primjetna linija 

kontinuiteta, kao i da nisu postignuti najavljeni iskoraci. 

 Predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić je ukazao da u predmetnom Izvještaju nije tretirano 

krivično djelo zelenaštva i iznude, cijeneći da je ova pojava prisutna u našem društvu i, s tim u vezi, 

podsjetio da će se radno tijelo kojim predsjedava navedenim pitanjem baviti na posebnoj, tematskoj 

sjednici. Pored navedenog, predsjednik Nuhodžić se osvrnuo na nalaze iz Izvještaja o porastu maloljetničke 

delikvencije, istakao da navedeni problem treba da integriše napore ukupnog društva, apostrofirao važnost 

preventivnog djelovanja i zatražio više informacija ovim povodom.  

 Odgovarajući na pitanja članova Odbora, ministar unutrašnjih poslova mr Raško Konjević se 

osvrnuo na nadležnosti institucije kojom rukovodi u pogledu lokalne samouprave sa aspekta primjene 

Zakona o izboru odbornika i poslanika. Dalje je ukazao da su za elektronsku identifikaciju birača 

obezbijeđena sredstva iz tekuće budžetske rezerve, te da je navedeni proces u toku. Ocijenio je da porast 

maloljetničke delikvencije treba biti sagledan sa više aspekata, sa osvrtom na razloge i prevenciju, te da je u 

nadležnosti Ministarstva rasvjetljavanje navedenih krivičnih djela. Takođe, ponovio je da ima prostora za 

poboljšanje u pogledu suzbijanja djela privrednog kriminaliteta i ukazao da, saglasno datom u Akcionom 

planu za pregovaračko poglavlje 24, ukupno kašnjenje u realizaciji obaveza iznosi 8% u prvoj polovini 

tekuće godine, podsjetivši da je veliki broj institucija zadužen za sprovođenje utvrđenih mjera, kao i da se 

Ministarstvo unutrašnjih poslova zalaže za blagovremeno i posvećeno izvršavanje obaveza u ovoj oblasti, 

iako su određeni rokovi preambiciozno postavljeni uslijed nedovoljne procjene dužine trajanja izvjesnih 

procedura od kojih je, između ostalog izdvojio, praksu pribavljanja mišljenja od strane Evropske komisije 

za predložena zakonska rješenja koja se usaglašavaju sa pravnom tekovinom Evropske unije. Ministar je 

dalje istakao da po dobijanju negativnog mišljenja od strane Agencije za nacionalnu bezbjednost nema 

zakonskog osnova za drugačije izjašnjenje Ministarstva unutrašnjih poslova po pitanju boravka imenovanih 

sveštenih lica u Crnoj Gori. Pored navedenog, ukazao je da je Plan integriteta u Ministarstvu sačinjen u 

saradnji sa međunarodnim ekspertima, te da je napravljen iskorak u pogledu rada Odjeljenja za unutrašnju 

kontrolu policije. U nastavku, podsjetio je na učinjeno u pogledu sprovođenja akcije »Klopka« i podsjetio 

na sprovedene aktivnosti na planu međunarodne saradnje. Takođe je upoznao članove Odbora sa aktuelnom 

situacijom u pogledu ranije pomenutog kampa na Zlatici i zemljišta kod tzv. zgrade Limenke. Ministar 

Konjević je dodao da su disciplinske mjere sprovođene kroz nalaze Odjeljenja za unutrašnju kontrolu 
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policije prema onim licima za koje se moglo dokazati da su počinili prekršaje, definisane Zakonom o 

državnim službenicima i namještenicima i Zakonom o unutrašnjim poslovima. U nastavku je istakao da su 

u izvještajnom periodu iz predmetnih registara izbrisane tri političke partije. Ministar je, između ostalog, 

podsjetio da je u 2013. godini iz sopstvenih sredstava institucije kojom rukovodi utrošeno oko 300.000,00 

eura za osavremenjivanje jednog dijela opreme u nadležnosti saobraćajne policije, te predočio aktivnosti 

planirane za naredni period. Takođe, najavio je da će 28. septembra tekuće godine biti potpisan operativni 

sporazum sa EUROPOL-om. Ministar je upoznao članove Odbora i sa realizovanim aktivnostima u cilju 

rasvjetljavanja napada na novinare i imovinu medija.  

Direktor Uprave policije, Slavko Stojanović je istakao da su u Izvještaju sadržane i ocjene 

nezadovoljstva postignutim po određenim linijama rada, kao što je rasvjetljavanje krivičnog djela 

razbojništvo, ističući da je u prva četiri mjeseca tekuće godine rasvijetljen značajan broj slučajeva u Baru, 

Podgorici, Nikšiću i Beranama, te da je riješeno i pet slučajeva iz prethodne godine koji se odnose na 

paljenje vozila i podmetanje eksplozivnih naprava. U nastavku je iskazao nezadovoljstvo postignutim u 

segmentu rješavanja djela privrednog kriminaliteta, sa posebnim osvrtom na tzv. koruptivna ponašanja, 

cijeneći da postoji prostor za poboljšanje u ovoj oblasti. Takođe je ukazao da se bilježi porast maloljetnika 

kao počinilaca krivičnih djela i naglasio značaj sprovođenja kako preventivnih, tako i represivnih aktivnosti 

u cilju suzbijanja ove pojave. Direktor Uprave policije je ukazao da su prema posljednjim operativnim 

istraživanjima u Crnoj Gori registrovana 234 lica koja se bave zelenaštvom, od čega su 16% pripadnici 

različitih organizovanih kriminalnih grupa, dok se ostali samostalno bave navedenom aktivnošću.  Takođe, 

istakao je da se, u navjećem broju slučajeva, kao zalog za pozajmljena novčana sredstva uzimaju vozila ili 

nekretnine, rjeđe poslovni prostori, dok najčešća kamatna stopa iznosi 10% na mjesečnom nivou. Pored 

navedenog, naglasio je da je aktivnost zelenašenja povezana i sa  izvršenjem ostalih krivicnih djela iz 

oblasti krvnih delikata, nasilničko ponašanje, nanošenje teških tjelesnih povreda, te izazivanje opšte 

opasnosti. Najvećim problemom u ovoj oblasti ocijenio je neprijavljivanje navedenog krivičnog djela od 

strane žrtava.  

Sjednica je prekinuta u 18 sati i 55 minuta. 

 

*** 

 Sjednica je nastavljena 17. septembra 2014. godine u 13 sati i 5 minuta. 

 Predsjedavao je predsjednik Odbora, Mevludin Nuhodžić. 

 Nastavku sjednice su prisustvovali članovi Odbora: Milutin Simović, Obrad Mišo Stanišić, 

Radivoje Nikčević, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić, Predrag Bulatović, Snežana Jonica i Velizar 

Kaluđerović.  

 Nastavku sjednice su, po pozivu, prisustvovali ministar unutrašnjih poslova, mr Raško Konjević, 

direktor Uprave policije Slavko Stojanović, generalni direktor Direktorata za vanredne situacije u 

Ministarstvu unutrašnjih poslova Mirsad Mulić, načelnik Direkcije za civilnu zaštitu i humanitarnu pomoć 

u Direktoratu Ljuban Tmušić, načelnik Direkcije za operativne poslove u Direktoratu Radomir Šćepanović 

i samostalna savjetnica I u Ministarstvu, Zorica Marković.    

 Saglasno ranije upućenom zahtjevu, nastavku sjednice su prisustvovale i predstavnice Instituta 

»Alternativa« Dina Bajramspahić i Centra za demokratiju i ljudska prava Danijela Vujošević.  

 Prije prelaska na raspravu o drugoj tački dnevnog reda, poslanica Snežana Jonica je podsjetila na 

aktuelna dešavanja na teritoriji opštine Bar, te ukazala na potrebu da Ministarstvo unutrašnjih poslova 

dostavi u narednom periodu konkretenu informaciju o učinjenom i realizovanom na datom planu, cijeneći 

da je u navedenoj opštini alarmantno stanje u pogledu bezbjednosti.  

 Član Odbora Predrag Bulatović je istakao da Odbor treba da se odredi prema posljednim 

dešavanjima u Baru i na ukupnoj teritoriji Crne Gore, kao i da je potrebno zatražiti informacije od 

Ministarstva unutrašnjih poslova ovim povodom, te održati sjednicu ovog radnog tijela na kojoj bi se tema 

odnosila na djelovanje organizovanih kriminalnih grupa, bezbjednosnu situaciju i sigurnost građana. 

 Poslanik Suljo Mustafić je naglasio da dijeli zabrinutost građana Bara za opštu bezbjednosnu 

situaciju u ovoj opštini. S tim u vezi, podsjetio je na raniju raspravu na sjednici Odbora povodom 
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navedenog i ocijenio da Odbor treba da se upozna sa realizovanim od strane Tužilaštva u ovoj oblasti, 

ukazavši na potrebu rasprave o aktuelnoj temi na posebnoj sjednici ovog radnog tijela. 

 Član Odbora Velizar Kaluđerović je istakao da dok se ne rasvijetli navedeno djelo teškog ubistva u 

Baru, cijeni kao glavnog osumnjičenog državu odnosno vlast, te istakao da uslijed nepostojanja 

pravosnažno osuđenog lica za ubistvo Duška Jovanovića, ima prostora za sumnju da nema političke volje 

da se isto rasvijetli.  

 Ministar unutrašnjih poslova, mr Raško Konjević je iskazao saglasnost sa iznijetim predlozima i 

potvrdio spremnost za raspravu o svim temama koje Odbor cijeni važnim u datom momentu. 

 Nakon sprovedene rasprave, članovi Odbora su usvojili radni zaključak o potrebi da Ministarstvo 

unutrašnjih poslova dostavi informaciju o djelovanju organizovanih kriminalnih grupa u Crnoj Gori i 

njhovom uticaju na ukupnu bezbjednost građana.  

 

Druga tačka dnevnog reda: IZVJEŠTAJ O STANJU SISTEMA ZAŠTITE I SPAŠAVANJA U 

CRNOJ GORI U 2013. GODINI 

 Uvodno obrazloženje o ovoj tački dnevnog reda dao je generalni direktor Direktorata za vanredne 

situacije u Ministarstvu unutrašnjih poslova Mirsad Mulić i, između ostalog, predstavio sprovedene 

aktivnosti u pogledu realizacije zaključaka sa osme sjednice Odbora. Pored navedenog, upoznao je članove 

ovog radnog tijela sa sprovedenim aktivnostima u cilju dogradnje normativnog okvira, stanjem u oblasti 

ljudskih i materijalnih resursa u sistemu zaštite i spašavanja, pregledom učinjenog na planu stručnog 

osposobljavanja i usavršavanja, realizovanim projektima i projektima u fazi realizacije, kao i sa ostvarenim 

na planu međunarodne saradnje. Generalni direktor je ocijenio uspješnim funkcionisanje sistema zaštite i 

spašavanja u 2013. godini uprkos nepovoljnom finansijskom i ekonomskom ambijentu, te istakao da 

obezbjeđivanje stabilnog izvora finansiranja sistema zaštite i spašavanja, na nivou koji će omogućiti 

funkcionisanje pouzdanog i efikasnog sistema predstavlja jedan od prioritetnih zadataka u narednom 

periodu.  S tim u vezi, naglasio je da prioritetne zadatke u narednom periodu predstavlja sprovođenje 

normativnih aktivnosti na usklađivanju pravnih propisa sa evropskim propisima i standardima i stvaranje 

uslova za njihovu potpunu implementaciju. Takođe, istakao je važnost nastavka aktivnosti na 

uspostavljanju Nacionalne platforme za smanjenje rizika od katastrofa, kao i Operativno komunikacionog 

centra 112 u punom kapacitetu, nakon obezbjeđivanja odgovarajuće infrastrukture. Pored navedenog, 

ukazao je na značaj intenziviranja aktivnosti na pristupanju Crne Gore Mehanizmu za civilnu zaštitu 

Evropske unije. 

 U raspravi su učestvovali Velizar Kaluđerović i Snežana Jonica. 

 Član Odbora Velizar Kaluđerović je, u svom izlaganju, podsjetio na navode iz Izvještaja da je 

budžetom Ministarstva unutrašnjih poslova za 2013. godinu za potrebe Direktorata za vanredne situacije 

obezbijeđen iznos od 2,552,337.76 eura, te ukazao na iznijeto da se iz strukture utrošenih sredstava jasno 

vidi da za potrebe razvoja sistema zaštite i spašavanja, odnosno za stručno osposobljavanje i usavršavanje 

pripadnika operativnih jedinica u aktivnostima zaštite i spašavanja, kao najvažnijeg segmenta navedenog 

sistema nisu opredijeljena finansijska sredstva. Takođe, podsjetio je na tvrdnju sadržanu u predmetnom 

Izvještaju da takva politika finansiranja objektivno predstavlja kočnicu daljeg razvoja sistema zaštite i 

spašavanja u Crnoj Gori, kao i da isto nameće zaključak da se samo uz trajno obezbjeđivanje kvalitetnog i 

sigurnog finansiranja sistema zaštite i spašavanja, na državnom, opštinskom i drugim nivoima, mogu 

postići očekivani rezultati, te zatražio informacije šta je urađeno na datom planu u tekućoj godini, kao i da 

li postoji odstupanje dodijeljenih u odnosu na tražena sredstva u budžetu Crne Gore za ovu oblast. Poslanik 

Kaluđerović je, takođe, podsjetio na prezentovane podatke da je od ukupno procijenjene potrebe od 2000 

pripadnika jedinica civilne zaštite u Crnoj Gori, tokom 2009. godine izvršen kvalitetan odabir 400 

pripadnika, odnosno 20% od predviđenog broja, kao i da su sa njima zaključeni ugovori o angažovanju u 

jedinice i timove civilne zaštite. Ukazao je da je za isplatu dodatka za civilnu zaštitu u 2009. godini trebalo 

obezbijediti iznos od 264,000 eura, ali i da su obezbijeđena samo sredstva za isplatu jedne mjesečne 
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naknade, dok za naplatu preostalih 11 nije bilo finansijskih sredstava. Osvrnuo se i na to da je 

neizvršavanje ugovorenih obaveza od strane Ministarstva unutrašnjih poslova dovelo do toga da oko 95% 

pripadnika jedinica i timova civilne zaštite zatraži raskidanje ugovora o angažovanju i preko sudova izvrši 

naplatu potraživanja. Apostrofirajući iznijeto da je navedenim ugroženo funkcionisanje cijelog sistema 

zaštite i spašavanja, kao i dalje formiranje jedinica civilne zaštite, njihovo angažovanje u vanrednim 

situacijama, obuka i osposobljavanje za izvršavanje zakonom i drugim propisima utvrđenih obaveza i 

zadataka, poslanik Kaluđerović je zatražio pojašnjenje učinjenog da se navedena situacija prevaziđe, kao i 

informaciju o ostvarenim rezultatima u pravcu rada na tekstu izmjena i dopuna Zakona o zaštiti i 

spašavanju. 

 Poslanica Snežana Jonica je ocijenila da zaključci Odbora sa osme sjednice nisu realizovani 

nasuprot očekivanjima, te istakla da je potrebni iznos od 264,000 eura za isplatu dodatka za civilnu zaštitu 

u 2009. godini ipak naplaćen na osnovu pravosnažnih sudskih presuda, ukazavši da navedeni način 

planiranja smatra neozbiljnim. Takođe, osvrnula se na konstataciju da sistem radio veza koji se 

upotrebljava u sistemu zaštite i spašavanja ne zadovoljava kriterijume za funkcionisanje operativnih 

jedinica za zaštitu i spašavanje, te da će se u narednom periodu preduzeti aktivnosti u cilju trajnog 

rješavanja ovog pitanja i zatražila dodatne informacije ovim povodom. Pored navedenog, poslanica Jonica 

je ukazala i na značaj i doprinos Saveza radio amatera Crne Gore u vanrednim situacijama, te najavila da će 

zatražiti obezbjeđivanje određenih finansijskih sredstava za njegovo funkcionisanje u narednoj budžetskoj 

godini.   

Generalni direktor Direktorata za vanredne situacije u Ministarstvu unutrašnjih poslova Mirsad 

Mulić je, u odgovorima na pitanja poslanika, između ostalog, istakao da sistem zaštite i spašavanja 

zahtijeva kontinuirano ulaganje sredstava za osavremnjivanje i inoviranje, ukazao na važnost preventivnog 

djelovanja, finansijsku situaciju u izvještajnom periodu, strukturu utrošenih budžetskih sredstava, te 

planirano u pogledu dogradnje normativnog okvira u ovoj oblasti.  

Nakon sprovedene rasprave Odbor je, na osnovu člana 21 Zakona o parlamentarnom nadzoru u 

oblasti bezbjednosti i odbrane, u vezi sa članom 36 alineja 9 Zakona o zaštiti i spašavanju, Skupštini podnio 

 

I Z V J E Š T A J 

o razmatranju  

IZVJEŠTAJA O STANJU SISTEMA ZAŠTITE I SPAŠAVANJA U CRNOJ GORI 

 U 2013. GODINI 

 

Odbor se, u prisustvu ministra unutrašnjih poslova i direktora Direktorata za vanredne situacije, 

upoznao sa aktivnostima koje je ova organizaciona jedinica u okviru svojih nadležnosti preduzimala tokom 

2013. godine. Diskusija učesnika bila je usmjerena na realizovane aktivnosti u izvršavanju zakona i drugih 

propisa iz predmetne oblasti, pitanja resursa sistema zaštite i spašavanja, međunarodne saradnje, kao i 

finansijske problematike, a poseban osvrt ovom prilikom učinjen je i na mehanizme djelotvornog 

unapređenja predmetne oblasti.  

Rasprava učesnika bila je usmjerena i na aktivnosti i postupanja preventivnog, operativnog i 

sanacionog karaktera, koje priprema i realizuje Ministarstvo unutrašnjih poslova-Direktorat za vanredne 

situacije, drugi državni organi, organi lokalne samouprave, privredna društva, druga pravna lica, 

preduzetnici i fizička lica. 

S tim u vezi, Odbor je ocijenio pozitivnim nastavak dogradnje normativnog okvira u oblasti zaštite 

i spašavanja tokom 2013. godine, imajući u vidu da su u oblasti zaštite i spašavanja dugoročne ključne 

aktivnosti usmjerene na kontinuirano normativno uređenje sistema, usklađivanje sa pravnom tekovinom 

Evropske unije, izradu razvojnih dokumenata, jačanje bilateralne i regionalne saradnje i dr. 

U kontekstu rasprave o resursima zaštite i spašavanja, Odbor je konstatovao neophodnost  da svi 

subjekti zaštite i spašavanja na državnom i opštinskom nivou, u ostvarivanju zakonom utvrđenih prava i 



 10 

obaveza, pravovremeno preduzimaju aktivnosti kojima se unapređuju zaštita i spašavanje od mogućih 

hazarda i povećava efikasnost postojećih operativnih jedinica za sprovođenje predviđenih mjera. 

Imajući u vidu važnost stručnog osposobljavanja u oblasti zaštite i spašavanja, Odbor uvažava 

napore koje je Ministarstvo unutrašnjih poslova - Direktorat za vanredne situacije preduzelo tokom 2013. 

godine, posebno imajući u vidu finansijske limite sa kojima je suočeno, a sve u cilju podizanja kapaciteta i 

pružanja kvalitetnog odgovora na potencijalne hazarde. 

Tokom rasprave o međunarodnoj saradnji, kao bitnog poglavlja u sistemu zaštite i spašavanja, 

Odbor je konstatovao da su tokom 2013. godine, realizovane aktivnosti poput: pokretanja inicijative za 

pristupanje Mehanizmu za civilnu zaštitu Evropske unije, potpisivanja sporazuma o bilateralnoj i 

regionalnoj saradnji, učešća na raznim seminarima, konferencijama i drugim vidovima edukacija za koje se 

u predstojećem periodu može očekivati da će doprinijeti  pružanju kvalitetnog odgovora na izazove 

vanrednih situacija. 

Na temelju Izvještaja i sprovedene rasprave, Odbor je većinom glasova prihvatio Izvještaj o stanju 

sistema zaštite i spašavanja u Crnoj Gori u 2013. godini sa sljedećim 

 

Z A K LJ U Č C I M A: 

 

1. Odbor podržava nastavak aktivnosti na uspostavljanju adekvatnog zakonskog okvira u cilju 

obezbjeđenja pravnih pretpostavki za potpuno funkcionisanje sistema zaštite i spašavanja i, 

uvažavajući značaj navedenog procesa, cijeni važnim blagovremeno dostavljanje informacija o 

svim fazama rada na pripremi izmjena i dopuna Zakona o zaštiti i spašavanju. 

 

2. Uvažavajući neophodnost formiranja efikasnih i upotrebljivih jedinica i timova civilne zaštite, 

potrebu za popunom, opremanjem i obučavanjem njihovih pripadnika, Odbor potencira nastavak 

aktivnosti i preduzimanje konkretnih mjera na planu iznalaženja adekvatnog modela za 

prevazilaženje postojećih prepreka, naročito imajući u vidu da ovaj segment utiče na funkcionisanje 

sistema zaštite i spašavanja u cjelini. 

 

3. Imajući u vidu da sistem radio veza koji se upotrebljava u sistemu zaštite i spašavanja ne 

zadovoljava kriterijume za funkcionisanje operativnih jedinica za zaštitu i spašavanje, Odbor 

apostrofira važnost nastavka aktivnosti u cilju trajnog rješavanja ovog pitanja. 

 

4. U kontekstu jačanja kapaciteta Avio-helikopterske jedinice, a u skladu sa realnim potrebama i 

zahtjevima, Odbor cijeni opravdanim potrebu za dodatnim materijalno-tehničkim sredstvima. 

 

5. Odbor apostrofira važnost stavljanja u funkciju Operativno-komunikacionog centra 112 u punom 

kapacitetu u najskorijem mogućem roku. 

 

6. Odbor potencira nastavak rada na jačanju kadrovskih kapaciteta, te obezbjeđenju materijalno-

tehničkih resursa i uslova za uništavanje neeksplodiranih ubojnih sredstava. 

 

 

Za Izvještaj u cjelini glasalo je šest poslanika – Mevludin Nuhodžić, Milutin Simović, Obrad Mišo 

Stanišić, Radivoje Nikčević, Luiđ Ljubo Škrelja i Suljo Mustafić. 

Članovi Odbora Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović podržali su zaključke 1, 2, 3, 4, 5 i 6, dok je 

poslanik Predrag Bulatović u pogledu navedenih zaključaka bio uzdržan.  

Na bazi sprovedene rasprave Odbor je, na osnovu člana 21 u vezi sa članom 7 tačka 3 Zakona o 

parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane Skupštini podnio i  

 

 

I Z V J E Š T A J 
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o razmatranju  

IZVJEŠTAJA O RADU MINISTARSTVA UNUTRAŠNJIH POSLOVA 

 ZA 2013. GODINU 

 

Odbor je, uz prisustvo ministra unutrašnjih poslova i direktora Uprave policije, upoznat sa 

realizovanim aktivnostima u cilju obezbjeđenja uspješnog nastavka reformskih procesa u ovom sektoru, 

kao i sa izvještajem o stanju bezbjednosti i ostvarenim rezultatima po svim linijama rada Uprave policije.  

Posebna pažnja tokom rasprave bila je posvećena ocjeni postignutih rezultata u svijetlu procesa 

evropskih i evroatlantskih integracija, kao i stepenu realizacije zaključaka Odbora sa sjednica održanih u 

prethodnoj godini, na kojima su tretirana pitanja iz nadležnosti Ministarstva unutrašnjih poslova.  

Saglasno iznijetom, akcenat je stavljen na preduzete mjere i radnje u oblasti borbe protiv 

organizovanog kriminala i korupcije, saradnje na unutrašnjem i međunarodnom planu, sprečavanja 

zloupotreba i krijumčarenja opojnih droga, suzbijanja privrednog kriminaliteta, krivičnih djela protiv 

imovine, problema maloljetničke delikvencije, stanja javnog reda i mira, bezbjednosti saobraćaja i 

graničnoj bezbjednosti, kao i na ukupnom planu sprečavanja i otkrivanja krivičnih djela i njihovih 

izvršilaca.  

Pored navedenog, tokom rasprave je bilo riječi i o postignutim rezultatima u oblasti unutrašnje 

kontrole rada policije, poštovanju ljudskih prava i Etičkog kodeksa, konstatovanim propustima i 

nezakonitostima u postupanju policijskih službenika, te preduzetim mjerama i radnjama na prevenciji i 

njihovom otklanjanju.  

Članovi Odbora su upoznati i sa realizovanim aktivnostima na pripremi, osposobljavanju i 

upućivanju policijskih službenika u mirovne misije Ujedinjenih nacija, NATO i Evropske unije. 

U kontekstu raspolaganja opredijeljenim finansijama, konstatovano je da su u izvještajnom periodu 

ostvarene značajne uštede kroz centralizaciju i objedinjavanje poslova, te racionalno trošenje sredstava. 

Odbor je izrazio podršku nastavku rada na unapređenju i harmonizaciji normativnog okvira sa 

pravnom tekovinom Evropske unije, visokim međunarodnim standardima i praksom, te sprovođenju 

aktivnosti predviđenih Godišnjim nacionalnim programom. Odbor je, takođe, pozdravio izradu Procjene 

opasnosti od teškog i organizovanog kriminala u Crnoj Gori (SOCTA), koja predstavlja osnov za planiranje 

i preduzimanje mjera u borbi protiv teškog i organizovanog kriminala u narednom periodu.   

Članovi Odbora su, tokom diskusije, ocijenili važnim pravovremenu i efikasnu implementaciju 

Strategije za kontrolu i smanjenje malog i lakog oružja i municije za period 2013-2018. godine, 

uvažavajući značaj datog pitanja na domaćem i međunarodnom planu, kao i drugih strateških, planskih i 

analitičkih dokumenta u nadležnosti Ministarstva unutrašnjih poslova. 

Odbor je konstatovao da je u posmatranom periodu unaprijeđena saradnja u svim segmentima sa 

policijama regiona i drugih država, kao i sa međunarodnim organizacijama i bezbjednosnim agencijama. S 

tim u vezi, posebno važnim je ocijenjeno sprovođenje zajedničkih istraga u složenim predmetima 

organizovanog kriminala, potpisivanje sporazuma o saradnji, kao i realizacija zajedničkih projekata u cilju 

postizanja konkretnih rezultata, te veće efikasnosti u radu i pružanju doprinosa ukupnoj bezbjednosti u 

regionu. 

U diskusiji je ukazano da je stanje bezbjednosti u 2013. godini u odnosu na prethodni izvještajni 

period karakterisalo smanjenje broja smrtno stradalih lica, saobraćajnih nezgoda i narušavanje javnog reda i 

mira u većem obimu, kao i bezbjednosnih događaja, te da je povećana stopa kriminala, broj prekršaja 

javnog reda i mira, kao i lica spriječenih u ilegalnom prelasku državne granice.  

   Odbor je pozitivnim ocijenio poboljšanje sistema graničnih kontrola u protekloj godini, kao i 

činjenicu da je elektronskim nadzorom plave granice značajno poboljšana bezbjednost i sigurnost u 

crnogorskom akvatoriju i priobalju, te obezbijeđena efikasna kontrola i nadzor granice. S tim u vezi, 

iskazana je podrška sprovođenju aktivnosti na planu suzbijanja i sprečavanja ilegalnih migracija, 

prekograničnog kriminala, unapređenja saradnje sa graničnim policijama susjednih država, kao i postupanju 

u cilju poboljšanja ukupnog stanja bezbjednosti na granici. 

 U raspravi je potvrđena i važna uloga Forenzičkog centra za poboljšanje ukupnih rezultata rada 

Uprave policije kroz identifikaciju uzoraka, obezbjeđenje dokaza, rasvjetljavanje krivičnih djela, 
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identifikovanje i procesuiranje njihovih počinilaca, čemu je doprinijelo i uvođenje međunarodnih standarda 

u proces rada tokom izvještajnog perioda. 

 Članovi Odbora su konstatovali da su preduzete mjere i radnje saobraćajne policije značajno 

uticale na smanjenje broja saobraćajnih nezgoda. S tim u vezi, ukazano je da je zadovoljavajuće stanje 

ostvareno vanrednim angažovanjem saobraćajne policije i pored limitirajućih faktora koji su otežavali 

njeno djelovanje, prije svega, neadekvatne opremljenosti, na šta je Odbor više puta ukazivao kroz zaključke 

i diskusiju na sjednicama na kojima je tretiran rad Ministarstva unutrašnjih poslova u protekloj godini.  

Nakon sprovedene rasprave Odbor je, uz konstataciju da su aktivnosti Ministarstva unutrašnjih 

poslova u posmatranom periodu bile usmjerene na izvršavanje normativnih aktivosti u pravcu staranja o 

primjeni zakona, programskih aktivnosti i izvršavanju obaveza predviđenih aktima Vlade, većinom glasova 

prihvatio Izvještaj o radu Ministarstva unutrašnjih poslova za 2013. godinu sa sljedećim 

 

Z A K LJ U Č C I M A: 

 

1. Odbor apostrofira važnost sprovođenja aktivnosti Ministarstva na realizaciji i  izvršavanju obaveza iz 

akcionih planova za pregovaračka poglavlja 23- Pravosuđe i temeljna prava i 24 -Pravda, sloboda i 

bezbjednost, čiji je nosilac Ministarstvo unutrašnjih poslova, te sprovođenja aktivnosti predviđenih 

Godišnjim nacionalnim programom, u svijetlu procesa evropskih i evroatlantskih integracija. 

 

2. Imajući u vidu povećanje broja razbojništava i krivičnih djela podmetanjem eksplozivnih naprava i 

požarima, a posebno napada na novinare i imovinu medija, Odbor insistira na nastavku preduzimanja 

potrebnih mjera i radnji na rasvjetljavanju ovih krivičnih djela, te preventivnom djelovanju u ovoj 

oblasti.  

 

3. Odbor podsjeća na Zaključak br. 4 usvojen na osmoj sjednici Odbora, održanoj 10. maja 2013. godine 

i potencira nastavak aktivnosti u cilju rasvjetljavanja krivičnih djela ubistava izvršenih u prethodnom 

periodu, koje imaju za cilj unapređenje efikasnosti ovog segmenta sistema bezbjednosti.  

 

4. Cijeneći važnost sprečavanja i otkrivanja koruptivnih krivičnih djela, kao i djela privrednog 

kriminaliteta, Odbor insistira na intenziviranju aktivnosti na ovom planu i posebno važnim cijeni 

unapređenje efikasnosti na planu inciranja i sprovođenja finansijskih istraga. Odbor smatra važnim 

formiranje posebne jedinice za finansijske istrage sa ciljem kontinuiranog i efektivnog praćenja 

predmetne oblasti.  

5. Imajući u vidu značajno učešće maloljetnika u vršenju krivičnih djela, Odbor izražava zabrinutost i 

ponovno ukazuje na važnost preduzimanja preventivnih mjera i radnji u cilju sprečavanja i suzbijanja 

kriminaliteta, prekršaja i drugih nezakonitih ponašanja u ovom segmentu, saglasno Zaključku br. 5 sa 

osme sjednice, održane 10. maja 2013. godine. 

 

6. Imajući u vidu značaj zakonitog postupanja službenika policije za ostvarivanje rezultata i unapređenje 

ukupnog rada u ovom sektoru, Odbor cijeni važnim preduzimanje potrebnih aktivnosti na jačanju 

kapaciteta Odjeljenja za unutrašnju kontrolu rada policije. 

 

7. Odbor smatra da je neophodno da se posveti puna pažnja krivičnom djelu zelenaštvo, kako bi se radilo 

na efikasnijem suzbijanju ovih pojava, kao i posljedica koje one nose. 

 

Za izvještaj u cjelini glasalo je šest poslanika- Mevludin Nuhodžić, Milutin Simović, Radivoje 

Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja i Suljo Mustafić. 

 

Poslanici Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović podržali su zaključke 2, 3, 4, 5, 6 i 7.  

 

Poslanik Predrag Bulatović podržao je zaključke 4 i 7, dok je u pogledu zaključaka 1, 2, 3, 5 i 6 glasao 

protiv uz konstataciju da su isti koncipirani na način da sugerišu da su Ministarstvo unutrašnjih poslova i 

Uprava policije radili kvalitetno, sa čim nije saglasan. 
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Treća tačka dnevnog reda: TEKUĆA PITANJA 

U okviru ove tačke dnevnog reda, članovi Odbora su jednoglasno (bez primjedbi) usvojili 

predloženi tekst zapisnika sa 24. sjednice Odbora.  

 

Magnetofonski zapis toka sjednice se nalazi na CD-u i čini sastavni dio zapisnika.  

 

Pošto je iscrpljen dnevni red, predsjednik Odbora je zaključio rad sjednice. 

 

Sjednica je završena u  14 sati i 35 minuta.  

 

ZA SEKRETARA ODBORA:  

    mr Vesna Peković, s. r.                                                                   PREDSJEDNIK ODBORA 

             Mevludin Nuhodžić, s. r.  


